
Protokół z XLVI  

sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 20 lipca 2022 r.  

 

Obrady rozpoczęto 20 lipca 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:21 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Joanna Grabowska 

4. Aleksander Hamerla 

5. Ewa Jeżewska 

6. Iwona Owieśna 

7. Piotr Pawlikowski 

8. Helena Przekwas 

9. Waldemar Raniszewski 

10. Sławomir Składanek 

11. Teresa Sztuczka 

12. Czesława Walkowiak 

13. Wioleta Warzocha 

14. Małgorzata Wiśniewska 

15. Rafał Żelazek 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad XLVI sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2021 rok oraz zapoznanie z opinią RIO  

w sprawie wykonania budżetu. 

3. Wystąpienie przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku. 



1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2021 rok, 

2) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Zławieś 

Wielka za 2021 rok – poprzedzone dyskusją. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2022 rok, 

2) w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

oznaczonych numerami 106/10 i 491 położonych w miejscowości Czarnowo oraz dla działki 

oznaczonej numerem 75/1 położonej w miejscowości Toporzysko - gmina Zławieś Wielka, 

4) w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zławieś Wielka na rok szkolny 

2022/2023, 

5) w sprawie przystąpienia do tworzenia i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju „Zakola Dolnej 

Wisły” na lata 2023-2027. 

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Ad. 1  

Przewodniczący otworzył obrady o godz.  14.00 i przywitał zebranych tj. wójta, pracowników 

urzędu gminy oraz radnych. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi 100% 

składu i sesja jest prawomocna. Zapytał, czy radni mają pytania do porządku obrad. 

Joanna Grabowska – radna skierowała pytanie do radczyni dotyczące prawomocności obrad. 

Powiedziała, że przepis statutu mówi o tym, że przed udzieleniem absolutorium na tej samej 

sesji omawia się i przeprowadza debatę nad raportem o stanie gminy, czego nie ma w 

przedstawionym porządku obrad. Czy w związku z tym sesja nie została zwołana wadliwie, co 

może skutkować nieprawomocnością uchwał.  

Magdalena Chrzanowska – radca prawny wyjaśniła, że faktycznie przepis ustawy o tym 

mówi, że obie rzeczy muszą być przedstawiane na jednej sesji. Jednak z uwagi na to, że 

poprzednia sesja, na której rozpatrywany był raport musiała zostać zakończona z powodu braku 

kworum, nie można powtarzać punktu, który został już zrealizowany. Jedynym wyjściem jest 

podejmowanie dalszych uchwał na tej sesji. Tej sytuacji ustawodawca nie przewidział. Według 

jej oceny nie ma innego wyjścia.  



Piotr Pawlikowski – radny przychylił się do słów pani mecenas. Zapytał, czy ktoś ma pytania 

do protokołu z poprzedniej sesji.  

Ewa Jeżewska – radna powiedziała, że nie znalazła zapisu w protokole, a była na poprzedniej 

sesji i wie, że nie było też takiego głosowania w sprawie zwołania przerwy dla klubu. Nie wie, 

czy to ważne, ale chciałaby o tym powiedzieć. Stwierdziła również, że musi odnieść się do 

poprzedniej sesji, ponieważ ciężko nazwać to sesją, radni pokpili rangę tego posiedzenia. 

Wyraziła swoje rozżalenie i sprzeciw z przebiegu poprzedniej sesji, mówiąc, że jest to 

niedopuszczalne zachowanie wobec naszej małej społeczności i nie godzi się na takie 

zachowanie. Dodała, że nie zagłosuje za absolutorium, ponieważ chce tym wyrazić swój 

sprzeciw, ale docenia pracę przyzwoitych ludzi, którzy włożyli wiele sił w całokształt tej pracy.  

Piotr Pawlikowski – radny wyjaśnił, że prośba o zwołanie przerwy dla klubu, nie musi być 

głosowana. Taki jest zapis w statucie i jako prowadzący bierze to na swoje barki.  

Joanna Grabowska – radna odnosząc się do zapisu w statucie gminy § 32 ust. 4, który mówi 

o pisemnym usprawiedliwieniu nieobecności i do przebiegu poprzedniej sesji, chciałaby 

zobaczyć pisemne usprawiedliwienie radnego, którego niedyspozycja spowodowała 

przerwanie i zamknięcie obrad.  

Piotr Pawlikowski – radny wyjaśnił, że radny wyszedł z sali w trakcie obrad i był obecny do 

pewnego momentu. 

Joanna Grabowska – radna wniosła, o obniżenie diety radnego z powodu jego nieobecności 

na sesji.  

Piotr Pawlikowski – radny powiedział, że radna ma do tego prawo i prosi o złożenie 

pisemnego wniosku w tej sprawie.  

Ad. 2 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy przedstawiła sprawozdanie z budżetu gminy 

oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy – sprawozdania w załączeniu do 

protokołu.  

Ad. 3  

Piotr Pawlikowski – radny podziękował i poprosił o wystąpienie przewodniczącą komisji 

rewizyjnej.  

Helena Przekwas – przewodnicząca komisji rewizyjnej przedstawiła wniosek komisji 

rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium oraz zapoznała radnych z opinią RIO w sprawie 

wniosku. Komisja rewizyjna na swoim posiedzeniu jednogłośnie głosowała i podpisała 

wniosek o udzielenie absolutorium wójtowi.  

Piotr Pawlikowski – radny poprosił o zadawanie pytań. 

Joanna Grabowska – radna zapytała, skąd niedobór w dochodach majątkowych 54 % i 

wydatkach inwestycyjnych 74%.  



Jan Surdyka – wójt udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące wydatków inwestycyjnych, 

powiedział, że zostały one przeniesione do wydatków niewygasających i zrealizowane w tym 

roku w 100%. Przyczyny leżały po stronie wykonawców.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta wyjaśnił, jakie zadania zostały przeniesione.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy wyjaśniła, że jeśli chodzi o dochody 

majątkowe, to ma to związek z tym, że realizując jakąś inwestycję, na którą dostajemy środki 

zewnętrzne nie zawsze środki z rozliczenia wpływają w tym samym roku, na które się je 

planuje. Czekamy na rozliczenie projektów.  

Nikt więcej nie zadawał pytań.  

Piotr Pawilkowski – przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 

rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Aleksander Hamerla, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, 

Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

PRZECIW (1) 

Ewa Jeżewska   

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska 

 

Piotr Pawilkowski – przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad uchwałą w 

sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za 2021 

rok, ale nikt nie zabrał w niej głosu. Podziękował, powiedział, że zamykamy ubiegły rok, rok 

pandemiczny. Nie był to łatwy czas. Zdobywanie środków pracowało na zwolnionych 

obrotach. Inflacja dawała się we znaki, rodził się kryzys. Jego zdaniem pomimo tych 

problemów zamknięcie ubiegłego roku w takim stanie jaki jest to ogromny sukces. Pochwalił 

cały zespół osób, które nad tym pracowały i powiedział, że podejmując kolejną uchwałę trzeba 

patrzeć na całokształt pracy wszystkich osób.   

Poprosił o głosowanie nad uchwałą.   

 

Głosowano w sprawie:  

udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za 2021 rok  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

 



Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Janusz Fifielski, Aleksander Hamerla, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, 

Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek  

 

PRZECIW (1)  

Ewa Jeżewska  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)  

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska 

 

Jan Surdyka – wójt podziękował wszystkim za wspólną pracę. Powiedział, że rok był trudny, 

pandemia dała się we znaki. Wszyscy starają się, żeby to wszystko dobrze funkcjonowało, 

podziękował zastępcy, który bardzo stara się pozyskiwać środki i jest w stałej współpracy z 

urzędem marszałkowskim. Ma nadzieję, że pomimo różnych problemów współpraca 

wszystkich będzie się układała.  

 

Ad. 4  

 

Piotr Pawilkowski – przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnej uchwały.  

 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła zmiany w 

budżecie. 

 

Sławomir Składanek – radny zapytał o zakup autobusu, o farmę fotowoltaiczną i o naprawę 

samochodu osp. 

 

Jan Surdyka – wójt wyjaśnił, że jeden z autobusów dowożących dzieci do szkoły nie nadaje 

się już do użytku i należy po prostu kupić nowy, aby bezpiecznie woził dzieci. Jeśli chodzi o 

farmę fotowoltaiczną to, jest to pomysł przewodniczącego rady, aby szukać możliwości 

oszczędzania pieniędzy ze względu na to co się teraz dzieje i rosnące koszty energii. Mamy 

teren po byłym wysypisku śmieci w Łążynie i te środki przeznaczamy na zbadanie możliwości, 

zbadanie terenu i firmę, która się zajmie sprawdzeniem możliwości. Mamy nadzieje, że na 

resztę uda się pozyskać środki zewnętrzne. Jeśli chodzi o samochód osp, jest to wóz bojowy, 

który jest w posiadaniu OSP Łążyn, a środki przeznacza się na jego naprawę, jest to tylko część 

pieniędzy, ponieważ resztę środków strażacy pokryją we własnym zakresie.  

 

Rafał Żelazek – radny zapytał o zakres prac dotyczących remontu astro-bazy oraz to kiedy 

one ruszą.  

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że to będzie jeszcze konsultowane, ponieważ zakres prac 

jest ogromny, a dotacja na wiele nie starczy. Gmina niejednokrotnie naprawiała już i 

remontowała budynek Astro-Bazy, jednak potrzeba bardzo dużych środków. Po rozmowie z 

dyrektorem będzie mógł więcej powiedzieć na ten temat.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała się, czy liczymy się z tym, że otrzymując tę dotację na 

remont Astro-Bazy będziemy musieli dokładać do tego środki z budżetu gminy.  

 



Krzysztof Rak – zastępca wójta wyjaśnił, że w budżecie jest już zabezpieczone 50 tys. na ten 

remont, czyli razem jest 80, ale zakres prac jest naprawdę duży. Rynek bardzo się zmienia, 

koszty rosną, ceny idą w górę, ale najważniejsze jest, żeby zabezpieczyć budynek przed 

przeciekaniem.  

 

Ewa Jeżewska – radna zapytała o remonty dróg, czy jest jakiś plan działania oraz o wolne 

środki, czy po przesunięciach i przeznaczaniu ich na różne cele jakieś wolne środki jeszcze nam 

zostaną.  

 

Krzysztof Rak – zastępca wójta odpowiedział, że jest zestawienie wydatków na drogi i plan 

działania, ale nie ma go przy sobie, żeby teraz dokładnie je wymienić. Będą remontowane drogi 

na pewno te, na które dostaliśmy promesy i dofinansowania ze środków zewnętrznych.  

 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika odpowiedziała, że po dzisiejszych zmianach 

zostanie ponad 3 mln wolnych środków. 

 

Nie było więcej pytań do zmian w budżecie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2022 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy poprosił o omówienie uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy wyjaśniła, że znowelizowana ustawa wymaga 

ustalenia nowych stawek i wprowadzenia zmian w poprzedniej uchwale i odczytała propozycje 

nowych stawek. 

 

Joanna Grabowska – radna zapytała kto i w jaki sposób wyliczył te kwoty, co jest podstawą 

tego wyliczenia.  

 

Piotr Pawilkowski – przewodniczący Rady powiedział, że zanim udzieli głosu Pani sekretarz, 

chciałby tylko poinformować, że te stawki zostały przedstawione i zaakceptowane na 

posiedzeniu zarządu jednostek OSP w naszej gminie.  

 



Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy dodała, że maksymalna stawka według ustawy 

mogłaby wynieść 36 zł.  

 

Sławomir Składanek – radny w kwestii formalnej zapytał o zapis z uchwały mówiący o tym, 

że uchwała ma zastosowanie wstecz tj. od 1 lipca.  

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy wyjaśniła, że co do tego ma akurat wątpliwości pani 

mecenas, ale są takie uchwały w naszym dzienniku urzędowym, które były podejmowane w 

marcu i w kwietniu, dla których nie ma rozstrzygnięć nadzorczych wojewody tj. są 

obowiązujące. Dlatego liczymy na to, że uchwała nie zostanie zakwestionowana.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała, jakie stawki przyjęły inne gminy. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy przedstawiła stawki w innych gminach, które były 

nieco wyższe lub zbliżone.  

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że ta kwota została podwyższona z 10 zł, nie ma 

konkretnych wyliczeń co do tej kwoty, wyszło to z rozmowy, na co zgodzili się nasi druhowie 

ochotnicy. Na początek jest taka propozycja, a zobaczymy co dalej.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała jak wysokie ekwiwalenty zostały wypłacone w 2021 r.  

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy odpowiedziała, że w roku 2020 wypłacono 

ekwiwalenty w kwocie 24 tys. zł, a w ubiegłym roku wypłacono ekwiwalenty w wysokości 30 

tys. zł., a w tym roku nie dość, że wzrośnie stawka to wzrosła też liczba wyjazdów strażaków 

do zdarzeń. W połowie roku mamy prawie wykonanie roczne, czego nie jesteśmy w stanie 

przewidzieć. 

 

Piotr Pawilkowski – przewodniczący Rady dodał, że to PSP dysponuje do zdarzeń i robi to 

bardzo chętnie, ponieważ za to nie płaci strażakom z OSP. 

 

Joanna Grabowska – radna zapytała, jakie jednostki z terenu gminy mogą być dysponowane 

poza granice naszej gminy do zdarzeń.  

 

Kilku radnych wraz z przewodniczącym odpowiedzieli, że tak naprawdę to wszystkie jednostki 

nie tylko KSRG, czego przykładem był pożar opon w Raciniewie.  

 

Sławomir Składanek – radny wyjaśnił, że bardzo często nasze jednostki  KSRG są 

dysponowane do zdarzeń w samym Toruniu, ponieważ np. strażacy z Torunia są na 

ćwiczeniach i nie mają już swoich samochodów, które mogą wysłać na działania i wysyłają 

nasze jednostki do pracy w mieście.  

 

Joanna Grabowska – radna była zdziwiona, że tak to się odbywa ponieważ obciąża to budżet 

gminy. 

 

Rafał Żelazek – radny powiedział, że dyskusja w tym zakresie jest zbędna, ponieważ dotyczy 

to ratowania ludzkiego życia i w tym nie liczy się kosztów.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję w tym temacie i poprosił o głosowanie nad uchwałą. 



Głosowano w sprawie:  

ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu,.   

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:   

ZA (15)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska, Rafał Żelazek  

 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego omówił kolejną uchwałę, wyjaśnił, 

że dotyczy ona planu miejscowego, którym będą objęte 3 działki. Dwie w Czarnowie i 1 w 

Toporzysku. Pokazał na mapach umiejscowienie działek i wyjaśnił ich lokalizację. Powiedział, 

że do projektu uchwały wpłynęły dwie uwagi, jedna po terminie, dlatego nie będzie 

rozpatrywana i jedna w terminie której uwzględnienie skutkowałoby brakiem uzgodnienia 

GDDKiA, co w efekcie uniemożliwiłoby uchwalenie planu miejscowego dla przedmiotowej 

działki. Wyjaśnił, że musi zostać poddana pod głosowanie ta uwaga, ponieważ została 

wniesiona w terminie.  

 

Ze względów technicznych (przygotowanie głosowania nad uwagą do mpzp. przewodniczący 

zarządził 5 min. Przerwy. 

 

Wznowił obrady po przerwie. 

 

Głosowano w sprawie:  

uwagi do projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami 

106/10 i 491 położonych w miejscowości Czarnowo oraz dla działki oznaczonej numerem 75/1 

położonej w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś Wielka. - zgodnie załącznikiem nr 4 

do uchwały. 

  

Wyniki głosowania  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek, Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Aleksander 

Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar 

Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Joanna Grabowska 

 

  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami 106/10 i 491 położonych 

w miejscowości Czarnowo oraz dla działki oznaczonej numerem 75/1 położonej w 

miejscowości Toporzysko - gmina Zławieś Wielka,  

 

Głosowano w sprawie:  

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych 

numerami 106/10 i 491 położonych w miejscowości Czarnowo oraz dla działki oznaczonej 

numerem 75/1 położonej w miejscowości Toporzysko - gmina Zławieś Wielka,.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   

Sławomir Składanek  

 

Alina Khalaf – inspektor ds. oświaty omówiła uchwałę w sprawie ustalenia średniej ceny 

jednostki paliwa w gminie Zławieś Wielka na rok szkolny 2022/2023, wyjaśniła, że uchwalenie 

tej stawki jest niezbędne do zwrotu kosztów dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół. 

Dodała, że podane stawki są stawkami, jakie były na stacjach paliw zlokalizowanych na terenie 

naszej gminy na dzień 10 czerwca, wtedy kiedy tworzony był projekt uchwały. Obecnie cena 

paliwa troszeczkę spadła, ale dobrze wiemy, że wkrótce znowu wzrośnie, a niestety nie ma 

możliwości podjęcia tej uchwały później, dlatego są to stawki optymalne.  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy poprosił o udostępnienie głosowania.

  

Głosowano w sprawie:  

w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zławieś Wielka na rok szkolny 

2022/2023,.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska, Rafał Żelazek  

 

Z sali obrad wyszedł przewodniczący i na te chwilę wiceprzewodniczący Janusz Fifielski 

przejął prowadzenie obrad. 

 

Krzysztof Rak – zastępca wójta omówił uchwałę w sprawie przystąpienia do tworzenia i 

realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju „Zakola Dolnej Wisły” na lata 2023-2027. Wyjaśnił, że 



przyjęcie tej strategii jest niezbędne to starania się o pozyskiwanie dalszych środków 

zewnętrznych na działania Zakola i gminy, które są jego członkami również podejmują te same 

uchwały.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwały.   

 

Wiceprzewodniczący poprosił o przygotowanie głosowania.  

 

Na salę obrad wrócił przewodniczący rady gminy.  

 

Głosowano w sprawie:  

w sprawie przystąpienia do tworzenia i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju „Zakola Dolnej 

Wisły” na lata 2023-2027.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska, Rafał Żelazek  

 

Ad. 5  

 

Jan Surdyka – wójt  przedstawił najważniejsze wydarzenia w okresie między sesjami. 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy otworzył dyskusję w sprawie pracy wójta 

między sesjami.  

 

Małgorzata Wiśniewska – radna zapytała o rozmowy dotyczące skrzyżowania w Przysieku.  

 

Jan Surdyka – wójt wyjaśnił, że zostało poprawione porozumienie, uzgodniono pierwszy 

etap wraz z GDDKiA, który będzie polegał na położeniu masy asfaltowej wraz z rozjazdami 

lewo i prawo skrętami. Drugi etap miałby dotyczyć ustawienia sygnalizacji świetlnej, jednak 

ze względu na brak w budżecie gminy i w zarządzie dróg krajowych to będzie ustalane w 

późniejszych terminach, kiedy znajdą się na to fundusze. Jeśli chodzi o urząd marszałkowski 

to w tym roku niestety nie uda się pozyskać środków na remont tego skrzyżowania. Jest 

zapewnienie, że w przyszłości zostaną znalezione takie środki pod warunkiem przedstawienia 

dokumentacji projektowej przebudowy tego skrzyżowania. Jak pracownik wróci z urlopu 

zostanie ogłoszony przetarg, na właśnie projekt budowy tego skrzyżowania.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała o wyniki rozmów z deweloperem z Czarnowa. 

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że było to spotkanie zapoznawcze. Dowiedział, się ile 

budynków korzysta z naszej kanalizacji i w którym miejscu zlokalizowane są te spływy. Na 

razie dalszych kroków nie podjęto. Kolejne spotkanie ma odbyć się pod koniec sierpnia w celu 

dalszych rozmów i podjęcia działań.  

 



Ad. 6 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy przypomniał, że w tym roku 

podejmowaliśmy uchwałę dotyczącą przystąpienia do Kujawsko-Pomorskiej organizacji 

turystycznej i chciałby zapytać na jakim etapie jesteśmy z realizacją tej uchwały.  

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że nie jest przygotowany do odpowiedzi na to pytanie, ale 

sprawdzi i przekaże odpowiedź.  

 

Ewa Jeżewska – radna  zgłosiła problem z drogą (ulica Prosta) najprawdopodobniej 

podbudowa drogi jest źle zrobiona i zapadła się być może po przejechaniu ciężkiego 

samochodu. Kolejne pytanie dotyczyło promu.  

 

Jan Surdyka – wójt odnośnie promu odpowiedział, że dzisiaj z tego co się orientuje będzie w 

Solcu Kujawskim, natomiast stan Wisły jest zbyt niski,  aby kursował pomiędzy 

Czarnowem a Solcem. Urząd Marszałkowski ogłosił przetarg w celu usunięcia łach, które 

znajdują się na Wiśle, aby prom mógł pływać. Nie jest w stanie podać konkretnych terminów, 

kiedy to się stanie.  

 

Krzysztof Rak – zastępca wójta powiedział, że uda się na ulicę prostą i sprawdzi stan tej 

drogi. 

 

Joanna Grabowska – radna zapytała o wnioski z pracy kontrolerów, którzy zajmują się 

wodomierzami itp. i jakie rezultaty przynosi ich praca. Czy można zapoznać się z raportem. 

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że ich praca cały czas jest w toku, ale wychodzą różne 

sprawy, które są przedstawiane i w gminie i w ZUK-u. Tam gdzie potrzeba szybkiego działania, 

zaraz jest ono wykonywane. Górne miejscowości tj. Rzęczkowo, Siemoń, Skłudzewo, Łążyn, 

Cichoradz i Gierkowo są opracowane i schodzimy na dół. Co do procentowych danych, nie jest 

w stanie jeszcze odpowiedzieć, bo to nie było poddane takie analizie.  

 

Joanna Grabowska – radna kiedy w takim razie można się spodziewać takich danych, bo 

minął już miesiąc pracy tych osób.  

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że jest to zadanie długofalowe, dotyczy również odpadów 

i spuszczania wody deszczowej i nie można się z tym spieszyć. Dlatego powtarza, że 

nieprawidłowości znalezione podczas kontroli są zaraz zgłaszane. Nie wystawiono żadnych 

kar, w dwóch przypadkach negocjowano dobrowolną wpłatę za korzystanie bez opomiarowanej 

kanalizacji.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała o stację uzdatniana wody w Siemoniu. Dotarły do niej 

niepokojące informacje w tej sprawie.  

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że zostało przeprowadzone badanie wody. Faktycznie 

występuje zagrożenie szkodliwych czynników. Stacja na dzisiaj pracuje w systemie 

automatycznym. Problemy ze stacją zostały zgłoszone firmie, która zajmowała się jej 

remontem. Niestety firma uważa, że wszystko jest w porządku, ale my nie ustępujemy. Nie ma 

takiej sytuacji, aby sanepid nie dopuścił wody do użytku. Parametry mieszczą się w górnych 

granicach i warunkowo jest dopuszczona do spożycia.  

 



Joanna Grabowska – radna zapytała o to, czy mamy gwarancję na remont tej stacji. 

 

Krzysztof Rak – zastępca odpowiedział, że oczywiście posiadamy taka gwarancję ponieważ 

jest to kluczowe kryterium przetargu. Nie jest pewien, ale to jest minimum 5 lat. W ramach 

gwarancji dokonuje też prac serwisowych.  

 

Joanna Grabowska – radna zapytała od kiedy brakuje emulsji na naprawę dróg po 

poprzedniej zimie i dlaczego. 

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że emulsja kosztowała 1300 zł, a kosztuje już 2600 plus 

vat. Ogłosiliśmy przetarg i czekamy na nowe oferty. Musieliśmy oczywiście dokonać zmian w 

budżecie, bo przez te ceny środki w budżecie zostały wyczerpane.  

 

Janusz Fifielski – radny niezmiennie apelował, o racjonalne planowanie przestrzenne w 

naszej gminie. W celu uporządkowania i zmniejszenia liczby napływowych mieszkańców. 

Pędzewo jest np. pomijane w działaniach, bo rozwijają się nowe osiedla ludzie kupują działki 

i chcą, aby inwestycje były prowadzone w nowych miejscach, a stare są zapominane.   

Plany miejscowe są decyzjami długofalowymi.  

 

Jan Surdyka – wójt powiedział, że popiera słowa radnego. Jest w przygotowaniu mapa 

zagospodarowania gminy, będzie się można dokładnie temu wszystkiemu przyjrzeć. 

Korzystając z okazji odniósł się do słów radnej Ewy Jeżewskiej z początku sesji. Wyjaśnił, że 

podjęte działania na sesji poprzedniej były w celu ratowania sytuacji, ponieważ nie byłoby 

bezwzględnej większości podczas głosowania, nie byłoby absolutorium za czym idzie potem 

przeprowadzenie referendum i dezorganizacja pracy gminy oraz wydatki z tymi działaniami 

związane. Trzeba dbać o budżet i spokój gminy. Na całe szczęście kolega zachorował i dziękuje 

mu za to, co pozwoliło, aby dokończyć sprawy na dzisiejszej sesji. Inaczej koleżanka byłaby 

zadowolona a to rozwaliłoby gminę.  

 

Joanna Grabowska – radna wyraziła swój sprzeciw wobec używania słów rozwaliła gminę. 

 

Jan Surdyka – wójt odpowiedział, że dobrze w takim razie doprowadziła do dezorganizacji.  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy poprosił o umiar w wypowiedziach. Dodał, 

że na poprzedniej sesji wystąpiły czynniki niezależne od nas wobec czego powziął decyzję o 

zamknięciu sesji.  

 

Jan Surdyka – wójt kontynuując temat powiedział, że trzeba być odpowiedzialnym za swoje 

decyzje i myśleć o możliwych konsekwencjach. 

 

Janusz Fifielski – radny poprosił o nie poruszanie sprawy jego choroby, stało się i tyle. 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący rady gminy powiedział, że osobiście uważa, że pan 

wójt nie ma powodów do tłumaczenia się, bo sprawy potoczyły się niezależnie od niego. Uważa 

ten temat za zamknięty. 

 

Ewa Jeżewska – radna powiedziała, że zapewnia jak tu siedzi, że zagłosowałaby za 

absolutorium, ponieważ oddziela te sprawy od siebie i wie, że to jest praca wielu ludzi i przez 

cały rok również popierała wszystkie uchwały i wszystkie posunięcia wójta i nie robiła tego, 



bo została do tego zmuszona. Dodała, że absolutorium to zamknięcie również i jej pracy. Czuje 

się naprawdę niefajnie potraktowana.  

 

 

Ad. 7  

Po wyczerpaniu wszystkich tematów przewodniczący o godz. 16.21 zamknął obrady XLVI 

sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

  

Przygotowała: Sylwia Suduł-Tyloch 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Piotr Pawlikowski 

 

 

  


